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Les coses
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Compromís 
per Manises

Inversions de més de 25 milions d'euros en educació: 15 d'ells en col·legis i 
instituts. I convertim l'escola teatre paralitzada des de fa més de 10 anys i  l'auditori, en el 
Conservatori Professional de Dansa, amb una inversió de més de 10 millions.

Nova piscina descoberta amb una inversió d'1.200.000 euros.

Licitarem la nova piscina coberta amb una inversió d'uns 4.000.000 d'euros.

Augment significatiu en les ajudes socials

Hem inaugurat la nova oficina de turisme (antiga estació de Renfe), amb una inversió 
de més de 500.000 euros.

Donem una solució a l'eixida del trànsit de Manises cap a Paterna pel carrer Rafael 
Valls. És una part del projecte global.

Recuperem el pàrquing de «San Cayetano», pagant 9 milions d'euros, per una 
sentència judicial, i el de Vicente Barberà amb una inversió de vora 400.000 
euros.

Les obres de l'ampliació de la N-220, van a servir per cosir la ciutat entre la Finca 
Roja, Rafael Atard i Xiprerets/Barri de Sant Francesc.

Urbanització de la plaça del 2 de Maig.

Anem a ser ciutat amiga de la Infància.

Seguim treballant en un nou Pla General que resolga els problemes de la ciutat i 
de manera prioritària les urbanitzacions.

Un centre d'esplai per als joves, un centre de Dia, zones d'esplai al riu,  són 
objectius de la propera legislatura.

Centre de majors a l'espai de Elcano

20.000 m2 de zona d'esplai al riu

SOM CIUTAT CREATIVA DE LA UNESCO Jesús BorràsSom molt de 



Comienzan las obras de la 
piscina cubierta en otoño de 2023

No obstante, la Concejalía de Deportes que 
ostenta APM-Compromís ha trabajado el 
último año en un proyecto ambicioso que 
s o l u c i o n a r á  t o d o s  l o s  p r o b l e m a s 
estructurales y de instalaciones que sufría.

El proyecto dispondrá de tres ejes muy 
importantes:  efic ienc ia  energét ica, 
renovación de instalaciones y reordenación 
de los espacios deportivos.

Los tres permitirán a la ciudadanía disfrutar 
en las próximas décadas de una piscina 
moderna, energéticamente sostenible y más 
amplia de la que recordamos. Con salas de 
entrenamiento renovadas, vasos reparados y 
más capacidad para asumir un número 
superior de personas usuarias.

La inversión definitiva superará los cuatro 
millones de euros y las obras comenzarán 
antes de finales de 2023 dado que el 
Gobierno municipal incluyó una partida 
importante en los presupuestos de este año.
       

E s t a m o s  c a d a  d í a  m á s  c e r c a  d e 
reencontrarnos con una instalación que la 
mala gestión del pasado quitó a centenares 
de maniseras y maniseros: la piscina 
cubierta.

C o n s t r u i d a  e n  2 0 0 6 ,  l a  f a l t a  d e 
mantenimiento y de inversiones sumado a las 
múltiples deficiencias estructurales que 
arrastraba desde su inauguración, en 2020 
tuvo que cerrarse. En su momento, los 
partidos que la habían construido (PP y CS) 
apoyaron su cierre (conocedores de que 
necesitaba una renovación completa) cuando 
el equipo de gobierno llevó al pleno la 
propuesta de resolución del contrato que 
dejaba fuera a la empresa que había 
gestionado la instalación.

Una vida de catorce años para una piscina de 
estas características es, sinceramente, un 
grandísimo fracaso, y priva a todos los 
usuarios, especialmente a los que la 
necesitan por razones de salud estos tres 
últimos años.
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+ Aparcamiento
 D e s d e  A P M - C o m p r o m í s  s o m o s 
conscientes de la carencia de plazas de 
aparcamiento que hay en varias zonas de la 
ciudad y que hacen necesario una actuación 
importante. Además obras como la N-220 han 
reducido en la zona oeste de Manises el número 
de plazas.
APM-Compromís seguirá con el proyecto ya 
comenzado de habilitar zonas de aparcamiento: 
plazas de alquiler como parking de San Cayetano 
y recientemente parking Vicent Barberà, cerrar 
un acuerdo con la Sareb por que saque las 300 
plazas que hay sin utilizar al parking del auditorio 
de la plaza de la leña (miraremos el acuerdo más 
favorable para toda la ciudadania). También 
habilitar nuevas zonas, alguna de ellas de nueva 
creación y modificando el PGOU: parte del solar 
donde está ahora Vicente Nicolau, adquisición de 
una nave a la zona del polígono del aeropuerto, 
Pai Obradores-Montepio, etc.
Mientras tanto cerraremos acuerdos con 
propietarios de solares para incrementar la 
oferta de aparcamiento.

Manises Ciutat Creativa 
Internacional de la Unesco

 APM-Compromís, sempre hem tingut clar la necessitat de 
rellançar el nom de la nostra ciutat a nivell nacional i internacional. 
Per això en gener de 2020 iniciarem el procediment per a aconseguir 
el nomenament de Manises Ciutat Creativa de la Unesco en la 
modalitat d'Artesania i Arts Populars, i que finalment es va produir el 
novembre de 2021.
Des de 2015 hem aconseguit: la presidència de l'Associació 
Espanyola de Ciutats de la Ceràmica (2015), la presidència de 
l'Associació Europea de Ciutats de la Ceràmica (2019), la integració 
en la xarxa europea Ruta Europea de la Ceràmica (2021) i hem 
entrat a formar part de l'Acadèmia Internacional de Ceràmica 
(2021). La internalització de Manises és un fet innegable, que es 
suma a la Biennal Internacional de Ceràmica i al nou Festival 
Internacional de Cine Ceràmic (CICEMA) de recent creació. Tot açò, 
demostra la nostra aposta per transformar la ciutat en un referent 
turístic i cultural, amb una potent imatge internacional...



Plaça Del Dos De Maig
Amb la implicació del Consell d'Habitatge, s'ha 
remodelat la plaça del dos de maig, que passa 
de ser un espai tancat i brut, a un espai obert i 
que serveix com un nexe de comunicació per les 
persones i un lloc on els menuts poden gaudir. 
Es ja un espai comú i inclusiu.

S'ha creat una plataforma única, eliminant 
barreres arquitectòniques i es resolen els 
problemes d'accessibi l i tat.  Es mil lora 
l'enllumenament, i s'instal·la un sistema de 
clavegueram amb separativa (d'aigües pluvials) 
que millorarà el drenatge.

Amb la renovació del parc infantil i el nou 
mobiliari urbà, s'ha recuperat un espai per a les 
persones. 

Trabajos en el rio Túria

      A lo largo de los 8 años de gobiernos se han hecho varios trabajos alrededor del río 
Turia a través de Fondos Europeos, fondos de la Generalitat, Confederación, Diputación 
y Ayuntamiento y con unos objetivos claros: limpiar el río y abrirlo a la ciudad en un 
espacio natural muy cerca de nuestra ciudad.
Hace unos años parecía que en Manises no teníamos río. Ahora y después de inversiones 
muy importantes y con el trabajo específico de hacer desaparecer la caña invasora, 
empezamos a disfrutar de un espacio muy nuestro.
Ya se está replantando con bosque de ribera y pronto se retirará la malla de rafia negras 
y quedará la zona como se merece.
El objetivo de APM-Compromís es que la ciudadanía pueda disfrutar del río, para eso 
projectaremos más de 20.000 m² en la zona de la escala 1ª (azud de Mestalla) y la 
escala 2ª (azud de Mislata).
Y sobre todo hay un compromiso que tenemos que asumir toda la ciudadanía: 
mantener limpio ese lujo que tenemos en Manises.
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Estació de Renfe
Amb una inversió de més de 500.000 euros, hem 
inaugurat el passat 30 de març les noves 
instal·lacions de l'antiga estació de Renfe, un dels 
edificis més emblemàtics de Manises,  on s'ha 
ubicat el departament de Turisme.

Era necessari que Manises, que ja som Ciutat 
Creativa de la Unesco, tinguera unes instal·lacions 
més adequades, on poder rebre als turistes, que 
cada vegada més, venen a la nostra ciutat. 

És un edifici de dos altures i que permetrà que els 
treballadors i les treballadores del departament, 
prestar el servei en un lloc situat de manera 
immillorable a l'eixida de l'estació del metro de 
Manises, i que serà un punt de referència en la 
nostra ciutat. 

La Concejalía de Deportes ha liderado la 
remodelación de la piscina y el bar-restaurante del 
polideportivo municipal, que son ya una realidad 
al servicio de maniseras y maniseros.

La obra de la piscina consistió en la remodelación 
de toda la zona de playa, añadiendo cerca de 
1.500 metros de césped con una intervención 
importante en el vaso grande, que corta con los 
problemas de filtraciones que arrastraba, y, 
además, incorpora dos toboganes nuevos.

No obstante, la construcción de la nueva piscina 
infantil, con zona de juegos incorporada, es 
seguramente la mejora más importante que se ha 
realizado en la instalación. Centenares de niñas y 
niños de la nuestra ciudad la disfrutaron a lo largo 
del verano de 2022.

Finalmente, faltan semanas para la inauguración 
del nuevo bar-restaurante. Desde APM-
Compromís, hemos trabajado para mejorar los 
servicios en nuestro polideportivo y esta 
instalación de nueva creación es la gran novedad 
de la legislatura. Un restaurante que dará servicio 
en el polideportivo, pero también, a toda la 
ciudad. Especialmente en los meses estivales.

El próximo verano disfrutaremos de 
nuestra nueva piscina y del bar-restaurante



Reformes en centres educatius
La inversió econòmica més gran que s'ha fet mai a Manises

Mitjançant el projecte Edificant de la Generalitat Valenciana, ja s'ha començat a actuar 
en millorar les instal·lacions educatives de la nostra ciutat. Estem parlant d'una 
inversió en col·legis i instituts, de 15.000.000 d'euros.
Ja hem començat per l'institut Rodrigo Botet, i a dades d'ara anem a licitar  les obres 
del Garcia Planells, Benjamín Benlloch, el Félix i l'Enric Valor. 
Després i no molt més tard tancarem els projectes del Joan Fuster, i els instituts Ausiàs 
March i el Pere Boïl. Les quantitats molt aproximades per cada col·legi són:

 Enric Valor 660.000 euros

 Garcia Planells 650.000 euros

 Nicolau Balaguer, es construirà un nou col·legi, amb una inversió  

            inicial de 6.000.000 d'euros

 Benjamin Benlloch 1.200.000 euros

 Félix Rodríguez de la Fuente 1.264.000 euros

 Joan Fuster 3.300.000 euros

 Institut Pere Boïl 740.000 euros

 Institut Rodrigo Botet 440.000 euros

 Institut Ausiàs March 500.000 euros

Reformar banys, pistes esportives, vestidors, aires condicionats, millora eficiència 
energètica, etc, són algunes de les millores que es van a fer, però l'obra més important 
serà la construcció del nou col·legi Vicent Nicolau, doncs les seues instal·lacions 
actuals no són les que es mereixen l'alumnat i professorat d'eixe col·legi. 
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         Dentro del proyecto Edificant, hemos 
resuelto definitivamente un proyecto que 
el PP dejó paralizado en el año 2011. Era un 
problema para todos, y exigia darle una 
solución. 
Hace casi un año, los técnicos de la 
Conselleria d'Educació (propietaria del 
edificio) nos comunicaron que la única 
posibilidad que nos podían ofrecer era 
modificar y acabar la obra para convertirla en 
la subsede del Conservatorio Profesional de 
Danza, ya que Edificant solamente podía 
invertir en proyectos educativos.

Esta obra será asumida en su totalidad 
por la Conselleria, coste «0 euros» para 
el ayuntamiento (objetivo de APM-
Compromís). Hay una diferencia entre los 16 
millones iniciales y los 10'5 millones 
definitivos, pues inicialmente se incluiyó la 
parte de audiovisuales, mobiliario, etc, que 
no son propios de la obra y que serán 
asumidos en su momento por la dirección 
general de Centros como se hace en los 
colegios y en los institutos.

Por fin una solución al Auditorio
Firmaremos un acuerdo para poder utilizar las 
instalaciones en determinadas ocasiones.
Nada que no fuese educativo se podia hacer 
allí, la diferencia económica está clara y la 
obra se acaba en su totalidad. Sólo habian dos 
caminos, acabar ahora la obra o dejarla 
muchos más años  parada y deteriorándose. 
Para APM-Compromís la decisión estava 
clara, teníamos que aprovechar esta 
oportunidad y por ella hemos luchado.

Ahora toca trabajar y en eso nadie nos va a 
ganar. Siempre apoyaremos las inversiones 
que salen del gobierno del Botànic, y en 
educación más. 

Era necesarioresolver este faraónico problema



Ante La Situación Econòmica, 
Al llegar nosotros al gobierno municipal 
(junio de 2015) la deuda del ayuntamiento 
era de 17.666.000 euros (finales de 2014), y 
la hemos bajado en 8.000.000 de euros. A 
fecha del 31 de diciembre de 2022, está en 
9.000.000 de euros. Ello supone que un poco 
más de 2.000.000 de euros anuales del 
presupuesto, se dedica a pagar capital e 
intereses de préstamos (un 8% del total).

Ya hablábamos en el 2019 de lo que iba a 
suponer la obra del parking de San Cayetano. 
El PP nos vendió que revertiría gratuitamente 
a los maniseros y maniseras al cabo de 40 
años. Al final los propietarios del parking, 
denunciaron al gobierno del Sr. Crespo (PP), 
ganaron la sentencia, y después de recurrida, 
nos ha costado a todos los vecinos y vecinas 
de Manises, 9.000.000 de euros, importe de 
las obras que nos iban a costar «0 euros». A 
ello hemos de añadir que en la sentencia se 
nos obligó a realizar una mejoras para las que 
tuvimos que solicitar un préstamo de 
600.000 euros.

Así mismo, la política del PP de realizar 
proyectos sin pagar los terrenos, nos ha 
afectado directamente, nos sigue afectando y 
durante algunos años nos seguirá afectando. 
Se hicieron obras como la Ciudad del 
Deporte, la ronda Jaume I y el Hospital, sin 
pagar los terrenos, firmando unos 40 
convenios urbanísticos en los que se daba el 
aprovechamiento urbanístico en el Gran 
Manises. Al no realizarse el Gran Manises, los 

8.000.000 entre 2015 – 2022 euros pago deuda del PP 
9.000.000 euros Parquing de San Cayetano
2.500.000 euros expropiaciones terrenos
   438.000 euros sentencia urbanización San Jeronimo
   462.000 euros Obra pendiente pagar Plaza de la Leña
   318.000 euros sentencia obra en poligonos industriales

propietarios reclaman ahora la expropiación.
Ello nos obligó a reservar la mayoría de los 
superávit de la legislatura del 2015-2019, 
pero también parte de esta legislatura.
Al margen del dinero pagado cada año en los 
presupuestos por los préstamos (2.000.000 
de euros), durante estas dos legislaturas 
(2015-2019, 2019-2023) llevamos pagados 
fuera de la previsión normal, es decir por 
sorpresa, (sentencias judiciales, etc) 
9.000.000 de euros del parking San 
Cayetano, 2.500.000 expropiaciones por 
terrenos que iban al Gran Manises, 438.000 
euros sentencia urbanización en el barrio de 
San Jerónimo, 462.000 euros por una obra 
pendiente de pagar en la plaza de la Leña, 
318.000  euros sentencia obra en polígonos 
industriales. Es decir, en 8 años, casi 13 
millones de euros que pudiendo dedicarse a 
otros menesteres hemos tenido que pagar sin 
tener nada que ver. Son 1.600.000 euros 
cada año.
Ahora todavía estamos pendientes de 
regularizar una serie de convenios , que se 
podrán resolver pagando una cantidad 
estimada en unos 3.500.000 de euros.
Imaginaros lo que podríamos haber hecho 
por Manises con semejante cantidad de 
dinero.

Trabajar así es muy complicado, pero 
APM-Compromís seguirá gestionando y 
resolviendo los problemas creados por 
el PP. Unos han creado problemas y 
nosotros hemos dado soluciones.

RECORDEMOS LAS 

DEUDAS HEREDADAS 

DEL MAL 

GOBIERNO ANTERIOR -20.218.000€
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A l'arribada de nosaltres al govern (juny 
2015) el deute de l'ajuntament era de 
17.666.000 euros (finals de 2014), i l'hem 
baixada en 8.000.000 d'euros. A data del 31 
de desembre de 2022, està en 9.000.000 
d'euros. Açò suposa que un poc més de 
2.000.000 d'euros anuals del pressupost,es 
dedique a pagar capital i interessos dels 
préstecs (un 8% del total).
Ja parlarem al 2019 el que anava a suposar 
l'obra del pàrquing de San Cayetano. El PP 
ens va vendre que revertiria gratuïtament a 
les maniseres i als manisers després de 40 
anys. Al final els propietaris del pàrquing, 
denunciaren al govern del Sr. Crespo (PP), 
guanyaren el judici, i després dels recursos, 
ens ha costat a totes les veïnes i a tots els 
veïns de Manises, 9.000.000 de euros, 
importe de les obres que ens anaven a costar 
«0 euros». A aquesta quantitat hem d'afegir 
que la sentència ens obligà a realitzar 
millores per un total de 600.000 (ens toca 
demanar un préstec).
Així mateix, la política del PP de realitzar 
projectes sense pagar els terrenys, ens ha 
afectat directament, ens segueix afectant i 
durant alguns anys més ens seguirà afectant. 
Ens feren obres com la Ciutat de l'Esport, la 
ronda Jaume I, l'Hospital, sense pagar els 
terrenys, signant uns 40 convenis urbanístics 
on l'aprofitament urbanístic es donava en el 
Gran Manises. Al no dur-se endavant el Gran 
Manises, els propietaris reclamen ara 
l'expropiació.

Aquesta situació, ens obliga a reservar la 
majoria dels superàvits de la legislatura del 
2015-2019, però també els de part d'aquesta 
legislatura.
Al marge dels diners pagats cada any en els 
pressupostos pels préstecs (2.000.000 
d'euros), durant aquestes dues legislatures 
(2015-2019, 2019-2023), hem pagat fora 
d'eixa previsió, és a dir per sorpresa 
(sentències judicials, etc) 9.000.000 d'euros 
del pàrquing San Cayetano, 2.500.000 
expropiacions per terrenys que anaven al 
Gran Manises, 438.000 euros sentència 
urbanització al barri de San Jeroni, 462.000 
euros per una obra pendent de pagar en la 
plaça de la Llenya, 318.000  euros sentència 
obra en polígons industrials. Es a dir, en 8 
anys, quasi 13 milions d'euros que podent-se 
dedicar-se a altres actuacions hem dedicat a 
pagar aquestes actuacions. Són 1.600.000 
euros cada any.
Imagineu-vos el que podríem haver fet amb 
eixos diners. 
Ara encara estem pendent de regularitzar 
una sèrie de convenis i que es podrà resoldre 
pagant una quantitat estimada en vora 
3.000.000 d'euros (així es molt complicat 
treballar, malgrat açò donem solucions als 
problemes creats pel PP). 

Una Gestión Responsable

Treballar així es molt complicat. 
Uns creen problemes, que al final acabem pagant tots



El Pai de 
Obradors-montepío

El PP fue especialista en realizar auténticos 
desastres urbanísticos. Uno de los más 
graves es el PAI de Obradors-Montepío, 
donde no reservaron ni un palmo para zona 
escolar cuando se iban a construir 800 
viviendas.
El PP convenió con los propietarios de los 
terrenos, donde ahora se ubica el hospital, 
que ellos donaban los terrenos y el 
Ayuntamiento los cedía a la Generalitat para 
que construyera el hospital, a cambio los 
propietarios tendrían el aprovechamiento 
urbanístico en el PAI Obradors-Montepío.  
En ese PAI ha pasado de todo, con muchas 
denuncias entre propietarios, y algunas 
contra el Ayuntamiento. Al final de todo, y 
ante una de las denuncias de uno de los 
propietarios, la justicia ha anulado el PAI. Era 
un PAI aprobado por el Ayuntamiento de 
Manises y la Conselleria d'Obres Públiques en 
el año 2013. 

10 años después, ahora toca rehacer toda la 
cuestión de cuotas de urbanización y resolver 
la compensación a los propietarios de los 
terrenos del hospital. Podemos estar 
hablando de nuevo de pagar muchos 
millones de euros. Y el PP tan tranquilo, como 
si no hubiera pasado nada. Nos dicen que 
siempre estamos mirando hacia el pasado, 
pero como se ha demostrado, el pasado no se 
olvida de nosotros. 
Y el PP quiere volver a gobernar cuando 
han sido incapaces de reconocer sus 
errores y el gran perjuicio que ha 
causado a la ciudadania.

La situació de la infància i l'adolescència a 

Manises ha patit una important transformació 

en els últims cinc anys. 

La implementació de la Regidoria d'Infància 

és un referent per als xiquets, xiquetes i 

adolescents de la ciutat. Naix així la Mesa 

d'Entitats que treballen per la Infància, que 

fomenten la participacio ́ infantil i la difusio ́

dels Drets de la Infància a la ciutat. 

D'altra banda des de la Regidoria s'ha 

realitzat i promogut la redacció i l'aprovació 

del Primer Pla d'Infància i Adolescència de 

Manises. Per això s'ha conformat una Taula 

Tècnica de Infància per tècnics de diverses 

regidories a l'Ajuntament les funcions de la 

qual, entre d'altres, són la posada en marxa 

del Pla i del Consell d'Infància i Adolescència 

de Manises (CLIAM): primer òrgan de 

representació màxima de xiquets i xiquetes 

en el municipi. 

Des d'un principi APM-Compromís, hem 

volgut visibilitzar la importància dels xiquets i 

xiquetes de Manises, no com a ciutadans del 

futur sinó de l'ací i ara. 

 

L'objectiu d'APM-Compromís és donar 

veu a aquest sector de la població per a 

construir un futur més enriquidor i més 

just.

El que els donem ara serà repercutit a la 

ciutadania en el futur.

Infància
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La ampliación que el Ministerio de Fomento 
está realizando en la carretera N-220, pese a 
las molestias que puedan causar, serán una 
gran oportunidad para Manises. Las 
modificaciones que hemos aportado al 
Ministerio han hecho realidad una gran 
reivindicación: poder unir la ciudad, que 
ahora está dividida por esta carretera.
La Avenida Rosas continuará hasta enlazar 
con la carretera de Ribarroja y el 
soterramiento de la N-220, permitirá 

N-220
conectar, para la circulación, las dos partes 
de la ciudad por la rotonda de la Paloma y por 
la calle Gandia con la calle Magallanes.
Una gran plataforma permitirá el paso de los 
peatones de una parte a otra desde la calle 
Santos Justo y Pastor hasta el colegio Garcia 
Planells.
Esta gran plataforma será un nuevo espacio 
ajardinado, de esparcimiento, con juegos y 
espacios deportivos. 
Un gran avance para la mejora de Manises.

Mobilitat
Per a tots aquells que estan preocupats per la 
seguretat viària a la nostra ciutat, 
recentment s'ha dut a terme una sèrie de 
mesures per a millorar la mobilitat a Manises, 
amb l'objectiu de garantir una major 
seguretat als nostres carrers.
S'ha posat en marxa una iniciativa per a 
millorar la il·luminació dels passos de 
vianants amb escassa il·luminació, instal·lant 
reforços lumínics que garanteixen una major 
visibilitat i seguretat per als vianants.
La senyalització viària també ha sigut 
millorada mitjançant l'actuació en diverses 
vies del municipi, amb la col·locació de 
senyalització horitzontal i vertical per a 
indicar els límits de velocitat i les zones de pas 
de vianants.
S'han creat noves vies com ciclocarrers, que 
són carrers compartits entre vehicles i 
bicicletes, la qual cosa permet una circulació 

més segura i eficient per a tots els usuaris.
Una altra novetat en mobilitat és la 
instal·lació de bandes transversals d'alerta en 
el pont de Av. Generalitat Valenciana i en 
diversos passos del carrer Roses, per a reduir 
la velocitat i protegir els passos de vianants
Una de les mesures més destacades és la 
col·locació de més radars pedagògics, que no 
sols ajuden a controlar la velocitat dels 
vehicles, sinó que també sensibilitzen als 
conductors sobre la importància de respectar 
les normes de trànsit i la seguretat dels 
vianants.
En definitiva, aquestes iniciatives a Manises 
són un gran avanç quant a seguretat viària i 
mobilitat, i demostren el compromís del 
nostre partit amb el benestar dels ciutadans i 
amb la protecció del medi ambient. 
Continuem treballant junts per a una ciutat 
més segura, sostenible i humana.



Inversions als carrers, parcs 
i instal·lacions esportives

Les actuacions al carrer s'han incrementat de 
manera considerable els últims anys de la 
legislatura. Després haver hagut d'aturar 
moltes actuacions mentre durava l'estat 
d'alarma, els darrers mesos hem pogut 
acabar moltes que estaven pendents.
S'han invertit aproximadament 500.000 
euros en l'asfaltat de carrers del casc urbà, els 
polígons i les urbanitzacions. També s'han 
invertit al voltat de 70.000 euros per canviar i 
naturalitzar els maceters de la nostra ciutat i 
vora 200.000 en renovar tots els parcs 
infantils per millorar les condicions de joc de 
les nostres xiquetes i xiquets. També s'han 
encetat les obres de reforma del carrer Ángel 

Nadal que donaran solució a dècades de 
problemes de clavegueram i aigües.
Les actuacions no s'han limitat als carrers, a 
més a més, les instal·lacions esportives han 
rebut pressupost per millorar les seues 
condicions. És el cas del camp B de futbol que 
per a la seua renovació s'han invertit 250.000 
euros, s'ha executat el mur de les graderies 
de la ciutat de l'oci i s'ha acabat la 
consergeria d'esports. No podem oblidar, que 
s'ha rebut una subvenció de 200.000 per 
poder reparar el trinquet municipal que 
portava arrossegant uns problemes 
estructurals des de feia un temps.

7. Trinquet Municipal
8. Renovació parcs infantils
9. Zona de Skate
10. Pàrquing Sant Caietà
11. Tanca Ronda Jaume I
12. Pista de patinatge

1. Obres arqueologia al Germanies
2. Renovació de maceters
3. Bosc Urbà 
4. Renovació Plaça mare de Deu 
    dels Desemparats
5. parc de Calistènia
6. Jardí Faitanar



Compromís 
per Manises

Fotonoticias

1 2 31 2 3

1 2 34 5 6

1 37 8 9

1 310 11 12



Una pista esportiva per a 
corredors i ciclistes

La ciutat de Manises compta amb una nova 
ins ta l · lac ió  espor t iva ,  marca  APM-
Compromís. Una aposta del nostre grup 
municipal que a finals de 2019 va incloure 
dins del Pla d'inversions de la Diputació de 
València. La pista està dissenyada per a la 
pràctica d'atletisme i ciclisme, disposa de 400 
metres i ha permès la realització de 
disciplines tan esteses en la nostra ciutat com 
ara el triatló.

Man i s e s  n o  d i s p o s ava  d ' u n  e s pa i 
multiesportiu com aquest i des de la seua 
inauguració a la tardor de 2022, és fàcil trobar 
cada vesprada tant clubs com escoles 
e spo r t i ve s  que  r ea l i t zen  e l s  s eus 
entrenaments ordinaris, com ara usuaris que 
es preparen per a curses exigents com la 
marató de la Ciutat de València. Fins i tot, la 
Federació Valenciana de Triatló va organitzar 
una jornada de tecnificació a la pista el dia 24 
de març.

Cal assenyalar que més endavant comptarà 
amb una segona fase que oferirà un espai 
públic amb diverses activitats d'oci i esport a 
l'abast de tots els nostres ciutadans. APM-
C o m p r o m í s  v o l  d i s s e n ya r  a q u e s t 
especialment per a la nostra joventut. Zona 
d'escalada, de patinatge amb una tanca que 
envolte la pista per poder protegir l'espai.

La gestión del área sanitaria, será pública
Durante estos años desde Apm-Compromís, 

hemos trabajado en tres objetivos muy 
claros:

1) Que a la largo 2024 que finaliza la gestión 
privada en el área sanitaria de Manises, la 
gestión pasara a ser pública. Por eso estamos 
encantados en las declaraciones de la 
Consellería de Sanidad donde deja claro que 
la gestión será pública.

2) Apoyar las movilizaciones y encabezar 
algunas protestas, para conseguir que en el 
centro de Xiprerets de Manises, se dote del 
número de especialistas en pediatría que nos 
corresponden. Hemos estado en todas. 
Seguiremos luchando hasta conseguirlo.

3) Que se vuelva a poner en marcha el Centro 
de Salud de Carme como tal. Esperamos que 
con la reversión sea más fácil.

MEJORAS EN SANIDAD

Para nosotros la sanidad 

no es un negocio, es un derecho.



La ciutat de les places 
Amb l'alcaldia d'APM-Compromís s'aprovarà 
de manera imminent els projectes de les tres 
places principals de la nostra ciutat.  
 
Les places són els espais de trobada de la 
gent. Llocs on els veïns s'ajunten, on els 
xiquets juguen i on aprofitem per realitzar els 
esdeveniments que ens fan ser poble.  
 
L'any passat començàrem a redactar els 
projectes que definiran les places del futur, 
ara ja són una realitat.  
La plaça Rafael Atard, la Vicente Barberà i la 
Cor de Jesús tindran una imatge totalment 
renovada. Amb una inversió de més de 4 
milions d'euros, tres llocs fonamentals de 
Manises canviaran radicalment la seua 
imatge.   
 
Més espais verds, nous jocs infantils i zones 
habilitades per a realitzar esdeveniments 
públics són les característiques principals de 
les futures places. A APM-Compromís hem 
treballat sempre per espais més agradables 
per a les persones, ciutats verdes i amigables 
on la gent puga gaudir de la seua ciutat.

Compromís 
per Manises

Durant les dues últimes legislatures Manises 
ha passat a tenir dos centres i un club juvenils 
nous per a població adolescent on, tots els 
anys, s'impliquen i participen més d'un 
centenar de joves en les activitats de temps 
lliure saludable (cuina, esport, excursions, 
festes...). A més s'ha millorat: el Servei 
d'Informació juvenil, possibilitant que a 
Manises es puga obtindre el Carnet Jove, 
l'espai d'ús lliure d'ordinadors, amb nous 
aparells, i les sales d'assaig per a grups de 
música de la plaça d'Espanya amb una 
reforma de l'espai. També s'han iniciat, de 
manera conjunta: els programes de 
voluntariat per a realitzar excavacions 
arqueològiques en Obradors i viatges per a 
conéixer el patrimoni ceràmic històric de 
Manises repartit pel món, el programa Jove 
Oportunitat per a joves inactius del municipi. 
Aquest últim any, a més, s'ha aprovat i iniciat 
el nou Pla Jove municipal, que ha omplit 
l'Ajuntament de propostes joves referides a 
espais esportius i culturals, medi ambient, 

Joventut
habitatge, patrimoni històric, mobilitat 
sostenible…

En definitiva, mentre que l'anterior govern va 
fer desaparéixer les cases de joventut que tan 
arre lades estaven a Manises,  APM-
Compromís ha tornat a reconducir la situació 
dels joves donant-los veu en la societat.



Serveis Socials

Compromís 
per Manises

En aquesta última legislatura i sobretot en els 
dos últims anys s'han modificat algunes de 
les més importants ordenances i reglaments 
de Serveis Socials com la del SAD arribant a 
multiplicar el pressupost destinat a aquest 
efecte, la del menjar i major a casa, els 
reglaments del Centre Ocupacional, el 
reglament del consell del major i el dels 
centres de majors, es van crear les 
comissions de treball, la d'ajudes, la 
d'intervenció i la tècnica organitzativa, se 
signa un conveni amb CRUZ ROJA per a 
pal·liar el problema amb els transeünts, és va 
fer una bossa de Treballadores Socials que va 
pe rme t r e  l a  i n c o r po ra c i ó  d e  hu i t 
professionals, s'ha elaborat el pla d'inclusió i 
es va posar en marxa el Consell d'Inclusió, 
també s'elabora l'I Pla Estratègic de Serveis 
Socials al març de 2023, després de ser 
aprovat en el ple del mateix mes. 

SERVEI D'ATENCIÓ DOMICILIARIA (SAD)

Any 2019 …………....……. 7.916.96 €
Any 2020……………….. 114.015,70 €
Any 2021……………….. 218.246,53 €
Any 2022……………….. 335.085,04 €

*Per a l'any 2023 n'hi ha una previsió de despesa de 720.000€
DESPESA  PERSONAL DE L'EQUIP D'ATENCIÓN PRIMARIA BÁSICA

Any 2019 ………………. 588.001,27€
Any 2020……………….. 606.686,48 €
Any 2021……………….. 556.438,07 €
Any 2022……………….. 751.077,58€

PRESTACIONS ECONÒMIQUES D'URGÈNCIA

Any 2019 ………………. 350,787,70 €
Any 2020……………….. 751,256,59 €
Any 2021……………….. 435,210,90€
Any 2022……………….. 436.570,08 €

DESPESA DE MENÚS ESCOLARS PER LA PANDÈMIA DE L'EMPRESA COLEVISA : 
153.552€

CONTINUEM AJUDANT 
A LES PERSONES


